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Fractie

Vraag Antwoord

1

Middelen WODV ONS 100701 In uw brief van 9 juni stelt u “In de basis maakt de gemeente Voorschoten geen kosten 

voor de werkorganisatie maar maakt de werkorganisatie kosten voor de gemeente 

Voorschoten”. Vraag: waar komen de middelen van de WODV vandaan, anders dan uit 

de gemeenten Voorschoten en Wassenaar, waarmee de WODV kosten maakt voor de 

gemeente Voorschoten

De WODV heeft alleen de bijdragen van de gemeente Voorschoten en gemeente 

Wassenaar. De opbrengsten gebruikt de WODV ter dekking van de kosten die zij maakt 

(voor onder andere personeel) voor de gemeente Voorschoten.

2

Overhead WODV ONS 100701 Vraag: welk deel van de totale kosten van de WODV worden begroot en verantwoord als 

Overhead bij de gemeenten Voorschoten en Wassenaar in het daarvoor bestemde 

taakveld?

De commissie BBV stelt hierover het volgende: De personeelslasten zijn opgenomen in 

de begroting van de GR. De gemeenten hebben dan geen personeelslasten, want het 

personeel is in dienst bij de GR. De last die de gemeente in hun begroting heeft staan, 

is de bijdrage aan de GR. Deze bijdrage moet de gemeente splitsen over de taakvelden 

waarvoor de bijdrage wordt betaald.

In dit geval betekent dit dat de GR inzichtelijk moet maken voor welke taakvelden de 

personeelsleden werkzaam zijn en moet de bijdrage door de gemeente naar rato over 

deze taakvelden worden verdeeld, met uitzondering van het taakveld overhead. De 

bijdrage voor het overhead gedeelte wordt door de gemeente niet apart verantwoord op 

het taakveld overhead, maar als onderdeel van de bijdragen op de directe taakvelden.

3

Wijzigingen nieuwe 

begrotingsindeling 2017

ONS 100701 In uw brief van 8 juni stelt u “De Kadernota staat geagendeerd voor de raadsvergadering 

van 7 juli. Dit is naar de mening van het college dan ook de meest voor de hand 

liggende datum om de discussie over de nieuwe begrotingsindeling integraal met uw 

raad te voeren. Het college vindt het de helderheid van de discussie niet ten goede 

komen om, vooruitlopend op de integrale bespreking van het voorstel uit de Kadernota, 

op onderdelen nu al het gesprek met uw raad aan te gaan.” Vraag: Is de ambtelijke 

organisatie – zonder in tijd of capaciteitsproblemen te komen - in het geval de raad uw 

voorstel niet overneemt, in staat om een andere begrotingsindeling in de begroting 2017 

te verwerken

Op 17 maart 2016 is in de werkgroep P&C van de gemeente Voorschoten een prsentatie 

gehouden over de nieuwe verslagleggingsvoorschriften. De daar aanwezige raads- en 

commissieleden waren daar unaniem akkoord met de voorgestelde indeling. Daarna is 

er op 11 mei een bijeenkomst geweest met de methodiek van de versnellingskamer 

gebaseerd op de eerder op 17 maart afgesproken indeling van de begroting voor 2017.  

Als de raad een amendement indient, is het college genoodzaakt om een gewijzigde 

begrotingsindeling conform te verwerken. Houd hierbij wel rekening met het feit dat de 

voorgestelde indeling overgenomen is van de commissie BBV en dat vele gemeenten 

deze indeling zullen volgen. Voor de vergelijkbaarheid is het aan te raden geen 

wijzigingen te amenderen in de nu voorliggende indeling. 

4

Startersleningen ONS 100701 U stelt dat de dekking voor startersleningen 50% van het gegarandeerde kapitaal moet 

zijn. Vraag: Hoe groot is de kans dat 50% van de startersleningen afgeschreven moeten 

worden en verloren worden beschouwd

In het raadsvoorstel staat dat het niet nodig is om 100% van de startersleningen als 

risicodekking te hebben, maar dat 50% meer dan toereikend is. De kans dat 

daadwerkelijk startersleningen niet terugbetaald worden zal naar alle waarschijnlijkheid 

veel lager zijn dan deze 50%. 

Aangezien er tot op heden geen cijfers bekend zijn wat het percentage van de 

risicodekking zou moeten zijn, maar ook geen gevallen waarbij de terugbetaling van de 

lening gebreken vertoont, is het percentage voor nu in ieder geval (zekerheidshalve) 

gehalveerd.
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Startersleningen VVD 100702 De risicodekking voor startersleningen wordt verlaagd met 0,5 miljoen, waarbij de helft 

wordt ingezet voor andere bestemmingen op het gebied van volkshuisvesting. Welke 

andere bestemmingen?

De middelen die vrijvallen door de risicodekking van de startersleningen te halveren 

blijven in het fonds beschikbaar. Deze middelen kunnen binnen het doel van deze 

reserve in gezet worden. Te denken valt aan een mogelijke bijdrage aan het verhogen 

van de sociale voorraad, bij de ontwikkelingen van Starrenburg, Segaar en/of intratuin.
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11 en 26 Bezuinigingen WODV VVD 100702 Structureel is de Gemeente Voorschoten tussen de 6 a 7 ton extra kwijt aan de 

Werkorganisatie Duivenvoorde kwijt als gevolg van hogere salariskosten en uitgaven aan 

ICT. In hoeverre heeft het college zich ingezet om deze extra uitgaven te dekken uit 

bezuinigingen binnen de werkorganisatie? 

Op korte termijn is het niet mogelijk om besparingen in te boeken. Om op termijn te 

komen tot besparingen hanteert het college, volgordelijk, drie stappen, benchmarken, 

kerntakendiscussie en bestuurskrachtonderzoek. Elk van deze stappen en kent haar 

eigen dimensie en wordt ook als input voor de volgende stap. Bezuiningen binnen de 

WODV zijn daarmee afhankelijk van de keuzes binnen de gemeente.

Technische vragen en antwoorden kadernota 2017-2020
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WODV ICT inrichting VVD 100702 Zijn de extra investeringen in ICT het gevolg geweest van afgeschreven huidige ICT of 

van een beleidskeuze tot andere inrichting van ICT, bijvoorbeeld om thuiswerken 

mogelijk te maken?

De extra kosten zijn niet het gevolg van aanvullende investeringen en/of veranderde 

beleidskeuzen, maar hebben te maken met afschrijvingen op oude investeringen. Door 

samenwerking van beide gemeenten zijn op ICT-kosten forse besparingen gerealiseerd. 

Het tekort is ontstaan doordat in de gemeentebegroting de afschrijvingslasten zijn 

afgenomen op oude investeringen en de WODV de afschrijvingslasten op de nieuwe 

investeringen in de begroting heeft opgenomen. Het voordeel dat in de gemeente is 

ontstaan door wegvallende afschrijvingslasten, is niet niet ten gunste gebracht van de 

WODV. 

8

WODV ICT noodzaak 

investeringen

VVD 100702 Heeft het college zich afgevraagd of extra investeringen in ICT noodzakelijk zijn in het 

licht van de financiële situatie van de gemeente Voorschoten? 

Het gaat niet om extra investeringen (zie antwoord op bovenstaande vraag). 
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14-18 Dekkingsmogelijkheden 

begrotingstekort

VVD 100702 Het college presenteert verschillende mogelijkheden om het meerjarig begrotingstekort 

te dekken. Dekkingsmogelijkheid 1: Woonlastenbenadering27-6-2016 Het college geeft 

aan dat door toepassing van de woonlastenbenadering een verlaging van een 

kostendekkende heffing gecompenseerd wordt door een gelijke verhoging van de OZB, 

zodat de lastendruk per saldo gelijk blijft. Is het mogelijk een variant van OZB-

berekening uit te werken waarin voor alle inwoners van Voorschoten de lastendruk ook 

gelijk blijft?

Nee, dit is niet mogelijk. De verlaging van de afvalstoffenheffing en rioolheffing leidt tot 

vaste lagere tarieven per huishouden. De aanslag OZB daarentegen is afhankelijk van 

de WOZ-waarde waarbij het tarief (op basis van wettelijk voorschrift) een vast 

percentage van de waarde is. Afhankelijk van de WOZ-waarde verschilt daardoor ook de 

lastendruk. Voor een nadere toelichting wordt verwezen naar de raadsinformatiebrief 

m.b.t. de effecten van de woonlastenbenadering.
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Dekkingsmogelijkheden 

begrotingstekort

VVD 100702 Dekkingsmogelijkheid 3: Centrale huisvesting voor ambtenaren en één werf. Is het 

college bezig een voorstel hiervoor uit te werken? Welk meerjarig voordeel op de 

huisvesting verwacht het college te behalen bij centrale huisvesting?

Gezien de financiële situatie is het college voortdurend op zoek naar dekking voor het 

tekort op de begroting. Er is nog geen sprake van een uitgewerkt voorstel op het gebied 

van huisvesting. Het college ziet wel synergievoordelen bij het werken vanuit een 

centrale huisvesting. Al eerder is aangegeven dat in ieder geval op het gebied van 

vervoersbewegingen een voordeel te behalen is (een grove schatting: 7 fte voor beide 

gemeenten samen). Mogelijke andere voordelen dienen nog uitgewerkt te worden. 

Hierbij valt te denken aan verkoop van achterblijvende accomodaties, lagere huurlasten 

/ afschijvingslasten en ondersteunende diensten.
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Dekkingsmogelijkheden 

begrotingstekort

VVD 100702 Dekkingsmogelijkheid 4: Kerntakendiscussie: Het college vraagt de raad om discussie te 

voeren over op welke uitgavencategorie bezuinigingen mogelijk zijn. Raadsfracties 

hebben het college bij verschillende eerdere begrotingsraden gevraagd op korte termijn 

een dergelijke discussie te faciliteren? Waarom heeft het college ervoor gekozen om 

deze discussie steeds uit te stellen?

In de begroting 2015 is uitvoering gegeven aan motie 120, waarbij op meerdere 

programmaonderdelen is bezuinigd. Bij de begroting 2015 is al een slag gemaakt om te 

beoordelen waar sprake is van 3 x incidenteel = structureel. Dit leverde uiteindelijk 

niets op. De meerjarenramingen hebben verder niet eerder de noodzaak gegeven om 

daadwerkelijk takendiscussies te voeren. Met de huidige voorliggende 

meerjarenramingen 2017 -2020 is het echter een ander verhaal en is de noodzaak wel 

aanwezig. Een van de voorstellen is ook om 2 x incidenteel is structureel toe te passen. 
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Dekkingsmogelijkheden 

begrotingstekort

VVD 100702 Dekkingsmogelijkheid 6: Herijken subsidies: Is het college bereid een herijking van de 

subsidies uit te werken voor de begroting 2016? In hoeverre is het nog mogelijk 

subsidies te herijken als de gemeenteraad binnenkort besluit over een subsidiebeleid dat 

meerjarig is vastgelegd?

Een herijking van de subsidies voor de begroting 2016 is niet mogelijk. De subsidies 

voor 2016 zijn al toegezegd. Aanvragen voor subsidie worden jaarlijks getoetst of deze 

past in het collegebeleid, de criteria genoemd in het Subsidieplan, aan de voorwaarden 

van de ASV, past in de programma begroting en subsidieplafonds. Indien minder 

middelen beschikbaar zijn, kan er minder worden verdeeld en worden aanvragen of 

afgewezen of lager toegewezen.   De ASV vormt het juridisch kader om subsidie af of 

toe te wijzen. Als deze vraag over 2017 wordt gesteld, dan is het aan de raad om het 

nu voorliggende subsidieplan anders vast te stellen.                                                                                                                                                                                                                                                                                                           

Als in de programmabegroting minder geld beschikbaar is voor  uitvoering van beleid, 

worden alle aanvragen inclusief de meerjaren afspraken die onder dat beleid vallen 

ambtelijk opnieuw beoordeeld. Dit kan tot gevolg hebben dat meerjaren subsidies 

moeten worden bijgesteld en indien nodig tot het openbreken van 

uitvoeringsovereenkomsten.
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5.2.3 Beheerplannen VVD 100702 Bij de vaststelling van de jaarrekening 2014 is besloten de saldi van alle voorzieningen 

waar een beheerplan aan ten grondslag ligt, vrij te laten vallen in de concernreserve. In 

hoeverre zal het college deze vrijgevallen voorzieningen weer te betrekken ter dekking 

van de nieuw gepresenteerde beheerplannen?

De bij de jaarrekening 2014 opgeheven voorzieningen zijn ongelabeld vrijgevallen aan 

de concernreserve . In de opnieuw in te richten voorziening voor Wegen, Openbare 

Verlichting, Verkeersregelinstallaties, Spelen en Bruggen dient vanuit de concernreserve 

ca. €2,1 miljoen gestort te worden (€0,8 miljoen voor openbare verlichting en 

verkeersregelinstallaties en €1,3 miloen voor wegen, bruggen en spelen). 
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pag. 19 Verkiezingen VVD 100702 In 2017 wordt 30.000 gereserveerd voor de Tweede Kamerverkiezingen in 2017 omdat 

hier in de meerjarenbegroting geen rekening mee was gehouden. Maar de verkiezingen 

in 2017 zijn reguliere verkiezingen. Hoe kan het dat dit niet in de begroting eerder was 

meegenomen? 

In de meerjarenbegroting was er abusievelijk van uit gegaan dat de Tweede 

Kamerverkiezingen al in 2016 zouden plaatsvinden. Dit moet nu worden gecorrigeerd. 

Het budget voor 2016 is gebruikt voor het Oekraïnereferendum op 6 april

15

Verkiezingen VVD 100702  Zijn alle meerjarige verplichtingen voor verkiezingen inmiddels in de begroting 

verwerkt?

Verkiezingen voor komende jaren wordt structureel € 30.000 meegenomen in 

meerjarenbegroting voor één verkiezing per jaar. Voor 2019 zijn er echter twee 

verkiezingen: Provinciale Staten en Europees parlement. Aangezien de beschikbare 

middelen toereikend zijn voor slechts één verkiezing, moet er voor 2019 nog eens € 

30.000 extra worden gevraagd.  
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Lagere 
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BUIG

BUIG VVD 100702 Het college schrijft dat de instroom van uitkeringsgerechtigden is gedaald en de groei 

van het klantenbestand tot staan is gebracht. Is er samenhang tussen deze ontwikkeling 

en de extra investering die de gemeente heeft gedaan in het plan van aanpak om de 

uitstroom fors te stimuleren?

Er is inderdaad een sterkte samenhang tussen beide. Onder invloed van het Plan van 

Aanpak Arbeidmarktoffensief is de gemiddelde uitkeringslast per dossier teruggebracht, 

de effectiviteit van handhaving aan de poort is gestegen van 36% naar 40% en het 

percentage plaatsingen op een werkplek is gestegen met 64%. Zowel aan de instroom- 

als aan de uitstroomkant is het Plan van Aanpak en de daarmee gemoeide investering 

succesvol gebleken.
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Beheerplannen VVD 100702 Het meerjarig begrotingssaldo van de geactualiseerde beheersplannen stijgt van 1,5 

miljoen in 2017 naar 1,8 miljoen in 2020. Aangezien het om meerjarige beheerplannen 

gaat, kan het college aangeven hoe het begrotingssaldo zich ontwikkeld voor de 

beheersplannen in 2021, 2022, 2023 en 2024?

Het begrotingssaldo van de beheerplannen na 2020 ziet er als volgt uit: 2021 t/m 

2025: €1,851 miljoen. In 2020 worden de beheerplannen geactualiseerd. 
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Beheerplannen VVD 100702 Kan het college verschillende scenario’s voor de beheerplannen uitwerken waarbij het 

totale begrotingssaldo uitkomt op respectievelijk 75% en 50% van het huidige saldo?

In het doorrekenen van de beheerplannen is reeds gezocht naar 

besparingsmogelijkheden. Door middel van het groeimodel heeft het college hier al 

invulling aan gegeven. Een dergelijke bezuinigingsopgave (25%-50%) is niet mogelijk 

zonder duidelijke  keuzes te maken in wat nog wel en wat niet onderhouden wordt. Ook 

het risico op kapitaalvernietiging kan niet geheel uitgesloten worden.  Op basis van het 

coalitieakkoord heeft het college nog geen invulling gegeven aan een eventuele 

bezuinigingsopgave ten aanzien van het beheer en onderhoud van de openbare ruimte. 

Het is wel belangrijk om beseffen dat de Provincie in haar toezichthoudende rol de 

onderbouwing van de plannen zal toetsen en daarbij kritisch kijkt of de beschikbaar 

gestelde middelen wel voldoende zijn om het areaal van kapitaalgeoderen te 

onderhouden. Een lagere financiële bijdrage voor de plannen zal zich dus concreet 

moeten vertalen in een lager onderhoudsniveau.
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Beheerplannen VVD 100702 Welke beleidskeuzes moeten worden gemaakt om deze gewijzigde scenario’s te kunnen 

realiseren?

Zie het antwoord op de vorige vraag. 
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Beheerplannen VVD 100702 Waarom heeft het college, conform de eerder geuite wens van de gemeenteraad om 

vroeg bij beleidskeuzes betrokken te worden, ervoor gekozen om de gemeenteraad niet 

eerst richtinggevende uitspraken te laten doen over het beheerniveau van de openbare 

ruimte in Voorschoten?

De nieuwe beheerplannen zijn een voortzetting van bestaand beleid en vormen derhalve 

geen beleidswijziging. 
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11 en 12

Sportvelden VVD 100702 Voor onderhoud sportvelden wordt reserve gevormd van € 1.117.000,=. Deze wordt 

deels gefinancierd uit de precarioreserve van € 72.000,= per jaar gedurende periode van 

10 jaar. In hoeverre denkt het College de beleidsnota Sport en wensen van sportclubs te 

financieren nu voor de komende 10 jaar de opbrengst ad € 72.000,= wordt gereserveerd 

voor dekking kosten Sportvelden? 

De uitwerking van dit vraagstuk zal als onderdeel van de sportnota bezien worden. De 

reserve kapitaallasten sportvelden laat nog (beperkt) ruimte om aanvullende 

investeringen te doen in sportvoorzieningen, na aanleg van de hockeyvelden voor MHC 

Forescate en renovatie van het handbalveld en de aanleg van het kunstgrasveld voor 

Voorschoten97. Daarnaast dient rekening te worden gehouden met het financieel 

overkoepelend beleidskader. Want dat er dekkingsmogelijkheden zijn voor de 

sportinvesteringen is niet het enige dat telt. Hoewel de raad heeft besloten de 

investeringen in de drie sportvelden (waarvoor bij de kadernota de dekking geregeld 

wordt) buiten het financieel overkoepelend beleidskader wordt gehouden, worden 

normaliter daar wèl alle investeringen op getoetst. Dat is niet voor niets, aangezien de 

financiële positie van Voorschoten verbeterd moet worden. De ruimte binnen het 

investeringsplafond is beperkt en geldt voor alle investeringen binnen de gemeente (dus 

niet alleen sport).  Kijk hiervoor naar tabel 9 in de kadernota op bladzijde 36. Daarnaast 

is het maximum van het schuldenplafond in 2017 bereikt (zelfs licht overschreden), 

voor 2018 is de verwachting dat de ruimte zeer beperkt is.
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Sportvelden VVD 100702 Past deze aanpak binnen de discussie die is gevoerd met betrekking tot de 

toetsingskader en beoordeling aanvragen sportaccommodaties in de 

commissievergadering van M & S van 14 april 2016, in de Raadsvergadering van 12 mei 

2016 en de commissievergadering van M&S van 23 juni inzake de Startnotitie 

Sportnota?

Dit ligt inderdaad in de lijn van de discussie in de cie M&S van 14 april en de raad 

aansluitend daaraan. De raad heeft gevraagd om een toekomstperspectief voor de 

verenigingen, een prioritering van aanvragen incl. voorwaarden en een meerjarenplan 

(toezegging 100676).  Om dit toekomstperspectief te voorzien van middelen, kan deze 

reserve kapitaallasten sportvelden (beperkt) dienen.
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Schakelklas vluchtelingen VVD 100702 wijzigingen kadernota 2017, inzake reservering € 77.500,= voor schakelklas 

vluchtelingen. Op basis van welke gegevens is College van oordeel dat ook voor 2017 

een bedrag van € 77.500,= dient te worden gereserveerd

Ook in 2017 is er nog sprake van een taakstelling m.b.t. de huisvesting van 

vergunninghouders. Expliciet is door de provincie gevraagd een plan van aanpak te 

maken hoe tot juli 2017 aan de taakstelling zal worden voldaan. In het verlengde van 

de huisvesting volgen natuurlijk integratie en participatie en scholing

24 Schakelklas vluchtelingen VVD 100702 Om hoeveel kinderen van asielzoekers handelt het in Voorschoten? Op dit moment zitten er 8 Voorschotense kinderen in de Schakelklas
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Schakelklas vluchtelingen VVD 100702 Is er nader onderzoek gedaan binnen de scholen in Voorschoten voor opvang en is daar 

schriftelijke informatie van de Voorschotense basisscholen bekend? 

Er vindt aan het eind van dit schooljaar een evaluatie plaats om te kijken welke 

kinderen eventueel in kunnen stromen in het regulier onderwijs. Dit zal dan 

plaatsvinden in de scholen waar de kinderen op dit moment staan ingeschreven. Per 

nieuw aangemeld kind wordt bekeken of een kind zo in het onderwijs kan instromen of 

dat plaatsing in de schakelklas noodzakelijk is. 
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Schakelklas vluchtelingen VVD 100702 Hoeveel kinderen uit Voorschoten zijn tot nu toe in de schakelklas opgevangen en welk 

bedrag aan vergoedingen heeft de gemeente Voorschoten daarvoor ontvangen?

Acht kinderen volgen op dit moment onderwijs in de Schakelklas. De procedure rondom 

het aanvragen van de vergoeding neemt tijd in beslag waardoor er nog geen uitbetaling 

heeft plaatsgevonden. De middelen van het Rijk moeten door de school (het 

schoolbestuur) worden aangevraagd. Wanneer de middelen daar binnenkomen zullen ze 

worden doorbetaald aan de gemeente. De school wordt regelmatig gevraagd naar de 

stand van zaken hieromtrent.
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W&I dienstverlening ONS Op peil brengen dienstverlening W en I,  40.000 euro. Wat gaat er dan ten opzichte van 

nu extra gebeuren? En waarom pas vanaf 2019?

Het gaat hierbij om het intensiveren van het persoonlijke contact met cliënten met een 

grotere afstand tot de arbeidsmarkt. Deze personen, die zich op het snijvlak van de 

Wmo en WenI bevinden, bleken tijdens de omzetting in het kader van de participatiewet 

veel baat te hebben bij meer persoonlijk contact. Hier gaat ook een preventieve 

werking van uit, het voorkomt afglijden naar zwaardere Wmo zorg. Deze kosten worden 

tot en met 2018 uit de gelden van het plan van aanpak arbeidsmarktoffensief 

bekostigd.

28

Sociaal Domein 

communicatie

ONS Uitbreiding communicatie tbv sociaal domein 25.000 euro. Voor hoeveel jaar is deze 

uitbreiding en wat gaat daarvoor gebeuren?

Deze raming is opgenomen nu voor 4 jaar. Dit budget is nodig om met communicatie 

de transformatie in het sociaal domein te ondersteunen. Deze inzet wordt nu ook 

geleverd maar was niet meer begroot voor de komende jaren. We zien echter dat de 

transformatieopgave voortdurend vraagt om goede, gecoördineerde en terugkerende 

communicatie in diverse vormen met diverse instrumenten.
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Economie 071 projecten ONS Bij economie 071 staat de I van incidenteel, maar wordt jaarlijks 50.000 euro gevraagd, 

dan is dat toch structureel?

In het meerjarenbeeld is inderdaad voor alle jaren (2017-2020) zichtbaar dat er € 

50.000 gevraagd wordt. Het gaat om het beschikbaar stellen van middelen voor 4 jaar, 

dus niet structureel. Dit is toegelicht in hoofdstuk 6.2.1. onder nummer 18 op blz 28.
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Economie 071 projecten ONS Wat krijgt Voorschoten hiervoor terug aan concrete plannen cq projecten? Hiervoor zetten we in op de projecten binnen Economie071 die het beste bij ons profiel 

aansluiten. Gemeente Voorschoten vervult een actieve rol in de projecten “Professioneel 

Expat Centre Leidse Regio”, “Regionale visie op Retail en Werklandschappen” en 

“Centrum voor Vitaliteit”. De uitwerking van de voorstellen voor de “Regionale visie op 

Retail en Werklandschappen” zijn al door de raad vastgesteld en worden (na 

besluitvorming Leiden) uitgevoerd. 

Voor het Expat Centre wordt het businessplan opgesteld en een Manager Expat Centre 

geworven die voor de uitvoering zal zorgen. Het project “Centrum voor Vitaliteit” 

bevindt zich in de startfase. Bij andere projecten van Economie071 zijn we als 

gemeente minder actief betrokken, maar zullen ongetwijfeld ook voor Voorschoten 

profijt opleveren. Economie houdt zich namelijk niet aan gemeentegrenzen. De overige 

projecten van 071 zijn: Koppeling Kennis aan Markt, HUBspot: Centrum voor Innovatie 

en Ondernemerschap Ondernemend onderwijs

Daarnaast zullen we samen met economie 071 de regio als economisch sterke en 

aantrekkelijke economische regio op de kaart gezet (regiomarketing). Aan startende 

ondernemers wordt ook gedacht. Op 31 augustus wordt er door Economie071 een 

startersdag georganiseerd, waar ook Voorschotense ondernemers terecht kunnen (er 

worden tussen de 100 en 175 starters uit de Leidse regio verwacht). 

31

Dekkingsmogelijkheden 

begrotingstekort

ONS Hoe concreet zijn de plannen voor een gezamenlijk gemeentekantoor en gemeentewerf? 

En op welk termijn wordt eventuele realisatie gedacht?

Zie hiervoor de beantwoording van vraag 10. De realisatietermijn van de plannen is nog 

onduidelijk, aangezien de plannen van zeer recente datum zijn. Het project moet nog 

van start gaan.
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Verkoop gemeentelijke 

acommodaties

ONS Hoe staat het met de verkoop van de gemeentelijke accommodaties? De panden Voorstraat 11 en Kerkepad 2 en 4 zijn in volledig eigendom van de 

gemeente gekomen bij de beëindiging van het recht van erfpacht van Stichting 

Diogenes.  Het beleidsuitgangspunt is verkoop van deze panden. Hiervoor is een 

oriëntatie uitgevoerd bij een aantal (gespecialiseerde) makelaars en een stichting 

gespecialiseerd in beheer van historische panden. Aan de partijen is een vrijblijvende 

uitnodiging gedaan tot een passende verkoopstrategie. In juli zal een keuze door het 

college worden gemaakt waarna wij de raad op de hoogte zullen stellen van de start 

van de verkoop. Voor de vrijgekomen gemeentelijke accommodaties aan de Frisozaal, 

Professor Einsteinlaan, vd Waalslaan is per accommodatie een verkoopstrategie bepaald 

om tot verkoop en herontwikkeling te komen. 
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25, punt 

13

Sportvelden ONS We gaan nu 20.000 euro per jaar reserveren, hoe deden we het tot nu toe dan? Waar 

werd dit van betaald?

Enerzijds was en structureel een overschrijding op het onderhoud natuurgrasvelden; 

anderzijds werd er geen onderhoud uitgevoerd, zoals contractueel overeengekomen, 

waardoor er achterstallig onderhoud is en risico’s op aansprakelijkheid in geval van 

ongevallen.
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31, punt 

24

Economie, versterking 

centrum

ONS Versterking centrum. Onderaan staat dat plannen in 2017 moeten worden uitgevoerd. 

Wat zijn die plannen wat kosten die plannen en komt daar nog een voorstel van naar de 

Raad? Zo ja, wanneer

De studie naar de herinrichting en kwaliteitsverbetering van het centrum van 

Voorschoten is in uitvoering. Hierbij gaan we uit van de voorstellen van de Taskforce en 

laten we ons tevens inspireren door de ideeën van Unibail-Rodamco. Het resultaat van 

de studie wordt een plan voor herinrichting en kwaliteitsverbetering van het centrum. 

De incidentele kosten verbonden aan de uitvoering van het plan zijn momenteel nog 

niet inzichtelijk en zijn afhankelijk van de uitkomsten van de studie. De insteek is om 

het plan gefaseerd uit te voeren waarbij er gekoerst wordt om in 2017 een bedrag te 

investeren om het centrum kwalitatief te versterken. Het plan dient in het derde 

kwartaal van 2016 gereed te zijn, waarna de raad zal worden geïnformeerd over het 

plan en een kredietaanvraag wordt voorgelegd. 
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Meerjarenraming tabel 2 PvdA  Bij een aantal punten staat een streepje ( - ) en bij een aantal andere PM. Wat is het 

verschil tussen beide; betekent het streepje bijvoorbeeld nil, of is het een andere vorm 

van een PM-post?

Een streepje betekent dat de kosten geen invloed hebben op het begrotingssaldo, 

omdat er een dekking aanwezig is (kan reserve zijn of ten laste van een andere 

bestaande begrotingspost). PM betekent dat de bedragen nog onbekend zijn.
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Meerjarenraming tabel 2 PvdA Wat zijn de geschatte, afgeronde mogelijke gevolgen van de verschillende streepjes- en 

PM-posten op de totalen? Dat dit lastig is precies te duiden, begrijpt de PvdA-fractie, 

maar kan wellicht een bandbreedte aangegeven worden?

De bedragen van de - (streepjes) zijn reeds bekend en staan conform zelfde nummer in 

tabel 2 uitgewerkt in hoofdstuk 6. De PM kunnen geen bedragen worden aangegeven, 

anders had het er zeker al gestaan. Zodra er meer bekend is over de PM posten, dan 

wordt u geïnformeerd.
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Meerjarenraming tabel 2 PvdA Onder post 18, “Projecten economische agenda Leidse regio/Economie 071” staat 

aangegeven dat het om een incidentele post gaat, maar er staat voor alle vier de 

geraamde jaren EUR 50.000 in de tabel. Betreft dit dan niet een structurele post?

Zie hiervoor de beantwoording van vraag 29.
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Meerjarenraming tabel 2 PvdA Onder post 23, “Gebiedsprofielen wonen en leefbaarheid” staat in tabel 2 op blz. 11 een 

streepje, maar op blz. 31 staat hier een incidentele post van EUR 9.000. Waarom is dit 

bedrag niet opgenomen in tabel 2? 

Dit wordt namelijk gedekt uit de reserve Volkshuisvesting. Op bladzijde 12 van de 

kadernota in tabel 3 staan alle budgetneutrale dekkingsvoorstellen opgenomen, zo ook 

deze post.
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Meerjarenraming tabel 2 PvdA Idem posten 2 + 3 waar streepjes staan in tabel 2, maar verderop duidelijk wordt dat 

het om EUR 17.000 structureel gaat.

Dit betreft een overheveling van bestaand budget van Programma 3 naar Programma 2, 

dus eveneens geen effect op het begrotingssaldo oftewel een budgetneutrale wijziging. 

Eveneens zichtbaar in tabel 3 op blz 12 van de kadernota.
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Meerjarenraming tabel 2 PvdA Hebben de onder vraag 4 en vraag 5 genoemde verschillen gevolgen, hoe bescheiden 

ook, voor de totalen en het vertrekpunt voor de programmabegroting omdat het bedrag 

niet is meegenomen in de berekening bij tabel 2?

Aangezien het budgetneutrale wijzigingen betreffen, heeft dit zoals in tabel 2 zichtbaar 

is geen gevolgen voor het begrotingssaldo. Oftewel het vertrekpunt voor de begroting 

wijzigt door deze punten niet.
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Meerjarenraming tabel 2 PvdA Bij welke van de overige 22 posten zit er nog meer verschil tussen het in tabel 2 

genoemde bedrag en de in hoofdstuk 6 “Wijzigingen meerjarenbeeld”? Waarom bestaan 

deze eventuele verschillen? En tot slot: welke gevolgen hebben deze eventuele 

verschillen voor het meerjarenbeeld?

Alle posten waarvoor in tabel 2 een streepje opgenomen is, maar wat wijzigingen 

betreft waar wel bedragen aan gekoppeld zijn, zijn opgenomen in tabel 3 op bladzijde 

12 van de kadernota. Dit betreffen allen budgetneutrale wijzigingen en hebben dus 

geen invloed op het meerjarenbeeld.
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Schakelklas Groen Links Suzanne Waarom wordt de schakelklas opnieuw voor €77.000 voor 2017 ingeboekt? Dit met het 

oog op de na-financiering van het onderwijs: dan zou je inkomsten vanuit het Rijk 

verwachten. Of werkt dat anders?

Het onderwijs vraagt bij aanmelding van ieder kind in de schakelklas een rijksbijdrage 

aan. Dit kan maar op een paar momenten in het jaar. Wanneer de rijksbijdragen zijn 

toegekend en overgemaakt, stort het onderwijs de gelden door aan de gemeente. Van 

te voren is nog niet duidelijk hoe hoog het bedrag van de tegemoetkoming zal zijn. De 

hoogte van deze tegemoetkoming is afhankelijk van diverse variabele 

factoren/uitgangspunten. Aangezien de hoogte van de tegemoetkoming nog onbekend 

is, is het bedrag van € 77.500 in de kadernota aangevraagd. Zodra de hoogte van de 

inkomsten bekend zijn, worden deze verwerkt in de begroting. Dit geldt ook voor de 

inkomsten van 2016, deze zijn tot op heden ook nog steeds onbekend.
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Sportvelden Groen Links Suzanne / 

Helma

Op welk moment waren de uiteindelijke kosten voor het kunstgrasveld voor Voorschoten 

97 bij het college bekend?

Met het besluit van de raad d.d. 12 mei 2016 is gekozen voor een kunstgrasveld voor 

Voorschoten '97. De raad heeft hierbij dekking aangegeven voor meer dan één miljoen, 

maar geen krediet vastgesteld. Na het besluit van de raad is gewerkt aan een 

kredietaanvraag. Deze is begin juni aan het college voorgelegd in het kader van de 

Kadernota. 
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ODWH CDA Hans van 

Son

Besloten is met ingang van 2017 toe te treden tot de ODWH waardoor de detachering 

van medewerkers van werkorganisatie (2 fte) en de inkomsten daaruit met ingang van 

die datum stopt. Waarom is aan de deelname aan de ODWH door Voorschoten niet als 

voorwaarde gesteld dat de bekostiging van 2 fte of de aanstelling van deze werkwerkers 

door de ODWH zou worden overgenomen van de werkorganisatie mede gezien de 

ambtelijke urenproblematiek genoemd op blz. 34 van de nota?

Het takenpakket waarmee Voorschoten toetreedt tot de ODWH heeft een omvang van 

1,6 fte. De overdracht van een deel van deze taken is geen vrije keuze, maar wettelijk 

verplicht. De overname van tenminste 1,6 fte medewerkers vormt inzet van de 

onderhandelingen met de ODWH. Wanneer de gemeente de overname van 2,0 fte 

medewerkers door de ODWH vooraf als voorwaarde zou hebben gesteld zouden de 

huidige deelnemers van de ODWH daar naar verwachting niet mee hebben ingestemd.
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Schakelklas CDA Suzanne Als autonome ontwikkeling is opgenomen een eenmalige bijdrage aan een Schakelklas in 

2017, groot € 77.500,-. Eerder, bij de bekostiging van de Schakelklas 2016, heeft het 

college aangegeven dat dit bevoorschotting betreft van de kosten die het onderwijs in dit 

verband maakt. Ligt het vanuit dit perspectief niet in de rede dat deze (volledig) kosten 

worden gedekt uit de vergoeding die de gemeente van het onderwijs ontvangt?

Verwacht wordt inderdaad dat de kosten merendeels kunnen worden gedekt met de 

vergoedingen die het onderwijs ontvangt en doorbetaalt aan de gemeente. Daar is 

alleen op dit moment nog geen zicht op. Zie ook het antwoord op vraag 42.
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Fietsparkeren station CDA Hans van 

Son

De kosten van het beheer van fietsparkeren bedragen structureel € 15.000,- per jaar. 

- wie is eigenaar van de betreffende fietsenstallingen?

- Kunnen deze kosten niet deels worden doorbelast aan fout-geparkeerde fietseigenaren 

die hun fiets komen halen bij de afhaalcentrale volgens het principe ‘de vervuiler 

betaalt’? 

- Is dit een nieuw fenomeen? Hoe werden deze kosten in eerdere jaren gedekt? Beide 

stations hebben immers nu, en in het verleden, ook een fietsenstalling.

- De fietsenstallingen zijn eigendom van Prorail.

- Fietseigenaren moeten inderdaad ook betalen voor het ophalen en bewaren van hun 

fiets.  In de praktijk worden echter (lang) niet alle fietsen opgehaald; dit systeem is dan 

ook niet kostendekkend.  

- Het is inderdaad nieuw. Voor het verkrijgen van subsidie op het uitbreiden van het 

fietsparkeren bij station Voorschoten is het een voorwaarde dat er door de gemeente 

ook gehandhaafd wordt op foutparkeren en (met name) het tegengaan van 

Weesfietsen.

In het verleden werd hier niet actief op gehandhaafd. 
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Sociaal Domein 

communicatie

CDA Suzanne De kosten verbonden aan extra capaciteit voor communicatie in het Sociaal Domein 

worden geraamd op € 25.000,- per jaar. Behoren deze kosten niet te worden gedekt uit 

de inkomsten ten behoeve van het Sociaal Domein (ipv ten laste van het 

begrotingsresultaat)?

Bij de raming van de kosten van het sociaal domein wordt uitgegaan van de kosten van 

2015 en 2016. Communicatiekosten waren echter niet voor de jaren daarna geraamd 

en worden daarom nu hier geraamd. Het overschot op de inkomsten van het sociaal 

domein worden ingezet ten behoeve van het begrotingsresultaat.
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Sportvelden CDA Suzanne / 

Helma

Er is sprake van een structureel tekort op het onderhoud van sportparken, groot € 

20.000,-. Hoe werden deze kosten in eerdere jaren gedekt? 

- Welk budget is op jaarbasis beschikbaar voor het onderhoud van sportparken?

1)Voorheen werden deze kosten betaald uit algemene onderhoudskosten van 

werkzaamheden door het UB. De afgelopen drie jaar is er geen onderhoud uitgevoerd 

door verschuiving van werkzaamheden en budgetten. De gemeente heeft hierbij wel 

contractuele verplichtingen voor onderhoud bij diverse verenigingen.  2) Het budget 

voor onderhoud van de natuurgrasvelden was jaarlijks €52.535,00. Dit wordt na aanleg 

kunstgras verminderd met €20.322 (= € 32.213). Daarnaast zijn er werkzaamheden 

opgenomen in de onderhoudsplannen bij de afdeling OGB.
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Sportvelden CDA Suzanne / 

Helma / 

José

Ter dekking van kapitaallasten van investeringen in sportvelden wordt een reserve 

gevormd ter grootte van € 1.117.000,-. Deze wordt gevoed uit de inkomsten precario ad 

€ 72 k per jaar alsook de vrijval van exploitatielasten voor natuurgras, van (afgerond) € 

20 k per jaar

Wat is de omvang van de jaarlijkse kapitaallasten verbonden aan een investering van € 

1.117.000,- ? 

In de adviesnota bijgaande bij de kadernota staat bij argument 12.2 een tabel 

opgenomen waarin het volgende zichtbaar is: De toevoegingen op jaarbasis (= voor de 

komende 10 jaar gelijk), de onttrekkingen van ter dekking van de afschrijvingslasten 

van V '97 € 34.400 en Hockey- en handbalvelden € 18.333. De komende 10 jaar blijft 

dus jaarlijks € 41.589 over van de jaarlijkse toevoegingen. Dit bedrag is per jaar 

eventueel beschikbaar ter dekking van afschrijvingslasten van andere investeringen. 

Hoeveel die investeringen bedragen en de bijbehorende afschrijvingslasten is 

afhankelijk van de type investering en de bijbehorende afschrijvingstermijn. Dat is dus 

op voorhand niet te zeggen. Wat hierbij benadrukt moet worden is dat nieuwe 

investeringen niet alleen afhankelijk zijn van beschikbare dekking, maar ook van de 

ruimte in het investeringsplafond en het schuldenplafond, oftewel het overkoepelend 

financieel beleidskader. 


